
 

 

Referat af studienævnsmøde onsdag den 26. april 2023
 
Til stede: 
Johannes Struijk (JJS), formand  
Steffan Wittrup McPhee Christensen (SWMC) 
Steffen Frahm (KSF) 
Erika Spaich (EGS) 

 
Afbud: Aparna Banerjee (ABA) 
 
 
 

Melina Isabella Bødker (MIB) 
Frederik Fruergaard Jensen (FFJ) 
Katja Møller Jensen (KMJ), næstformand 
 
Observatører: 
Louise Pape-Haugaard (LPH), studieleder 
Sune Midtiby Jensen (SMJ), SUND studievejledning 
 
Referent: Susanne Kragelund Hansen (SKH) 
                
       
Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden  
2. Godkendelse af referat af SN møde 290323 
3. Drøftelse af vejledning til semesterbeskrivelser 
4. Opfølgning på behandling af semesterkoordinatorers evalueringsrapporter 
5. Status på studieordningsrevisioner 
6. Drøftelse af ønsker og udfordringer vedrørende studiemiljø 
7. Orientering om forsinkede studerende 
8. Meddelelser  
9. Eventuelt 
   

Punkter til behandling for lukkede døre: 

10. Merit, dispensationer og klager 
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad 2. Godkendelse af referat fra seneste møde 
Referatet fra seneste møde blev godkendt. 
 
Ad 3. Drøftelse af vejledning til semesterbeskrivelser 
Studieleder har udarbejdet en ny skabelon til semesterbeskrivelser. Skabelonen er sendt ud til 
semesterkoordinatorerne, og der er sat en frist for udarbejdelse af semesterbeskrivelser for efteråret 2023 
den 15. maj. Studienævnet drøftede, om de ser et behov for en vejledning til den nye skabelon. 

Det er studienævnets opfattelse, at den nye skabelon til semesterbeskrivelser generelt er tydelig og 
selvforklarende, og at der ikke er brug for en vejledning dertil. Skabelonen kan tages op til revurdering, hvis 
semesterkoordinatorerne har svært ved at udfylde den. 
 
Dog blev det drøftet, hvordan man skal udfylde ’Modulaktiviteter’ under beskrivelsen af projektmodulet. 
Det fremgår, at man skal indsætte links til læringsmål under Modulaktiviteter. LPH kommenterede, at der 
ikke er noget til hinder for, at man selv tilføjer tekst under punktet. Studienævnet mente, at 
Modulaktiviteter og Læringsmål bør være separate emner for, at skabelonen kan være selvforklarende. 
 
Under beskrivelsen af kursernes modulaktiviteter blev der spurgt, om ansættelsessted for en underviser 
skal angives hele vejen ned. LPH kommenterede, at det er nok at skrive det én gang. 
 
Ad 4. Opfølgning på behandling af semesterkoordinatorers evalueringsrapporter 
Studienævnet (gen)behandlede semesterkoordinatorrapporter for semestrene KVT1, Smerte1 og MSK FYS 
3. Disse blev ikke behandlet/godkendt på sidste studienævnsmøde. 
 

Semester Tovholder/stud. Konklusion Bemærkninger Studiestart 
KVT1 KSF/MIB Godkendt JJS tilføjer en statistik inden 

offentliggørelse. 
 

Smerte1 - Ikke 
udarbejdet 

Grundet sygdom er det ikke 
muligt at få en rapport fra 
semesterkoordinator. LPH 
påtager sig opgaven. 

 

MSK FYS 3 EGS/ABA Godkendt   
 
Opfølgning: 
Smerte1 tages op til behandling på et senere møde (måske næste møde). SKH afstemmer det med LPH. 
 
Ad 5. Status på studieordningsrevisioner 
JJS orienterede om status på studieordningsrevisioner. 
 
JJS har arbejdet en del på studieordningerne for ST bachelor og ST kandidat. I løbet af maj og juni forventes 
det afklaret, hvad der skal ændres i de nuværende studieordninger. Der mangler afklaring omkring de 
finansielle rammer i forhold til samarbejde med sygehuset. Der mangler også endelig afklaring omkring de 
fysiske rammer i forhold til, at det ikke forventes, at det nye sygehus er klar til samarbejdet på det 
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tidspunkt, hvor de nye studerende kommer på 5. semester. Der bliver således en interim-periode, hvor der 
skal samarbejdes inden for sygehusets nuværende rammer. 
 
Ad 6. Drøftelse af ønsker og udfordringer vedrørende studiemiljø 
Studienævnet drøftede studerendes ønsker og udfordringer vedrørende studiemiljø. Herunder forholdt 
nævnet sig til punkterne fra semesterevalueringerne for efterår 2022. Dog forholdt nævnet sig ikke til 
punkterne om studiemiljøet i den tidligere bygning, men drøftede i stedet den nye bygning (SLV249), som 
er blevet taget i brug fra januar 2023. 
 
Fysisk: 
Der er kommet feedback omkring meget støj og manglende temperaturregulering i de åbne områder i 
SLV249. Studerende foretrækker grupperum frem for åbne områder. Studienævnet bemærkede, at der 
fortsat er generende støj pga. rengøring om formiddagen. 
 
Det blev bemærket, at PBL-rummene i bygning 12 ikke bliver booket så meget. En årsag er, at der fra 
semesterstart blev givet besked om, at studerende kun måtte booke rummene til vejledermøder. En anden 
årsag er, at en del af PBL-rummene har dårlig udluftning. 
 
LPH: Studerende, som er med i et valgbart organ eller frivilligt arbejde på AAU, er inviteret til møderne i en 
følgegruppe om evaluering af studiemiljøet. 
 
Digitalt: 
LPH orienterede kort om Inflow: et bedre online miljø med bedre virtuelle introduktioner, interaktion, m.m. 
 
Psykisk: 
Klikedannelse og mangel på sociale tiltag er gennemgående temaer i evalueringerne. Studienævnet 
drøftede, om noget af evalueringen er følgevirkninger af corona-tiden. LPH kommenterede, at der er gjort 
meget for trivslen og det psykiske studiemiljø på AAU. Her tænkes især på Studie- og Trivselsvejledningens 
arbejde og det øgede fokus på studiemiljø i semesterevalueringer. KSF kommenterede, at det er svært at 
tale åbent om det psykiske studiemiljø på semestergruppemøderne. 
 
Opfølgning: 
LPH følger op på, at der lader til at være en udfordring med dobbeltbooking af lokaler, da nogle lokaler har 
samme nummer i bookingsystemerne. MIB sender info om det til LPH. 
 
LPH tager op med prodekanen, at der ønskes bedre broadcasting af følgegruppen om evaluering af 
studiemiljøet. Studerende ved pt. ikke, hvem de skal gå til med deres ønsker og udfordringer. 
 
Ad 7. Orientering om forsinkede studerende 
Hvert år gennemfører studienævnet en procedure, der har til hensigt at sikre at studerende, der er 
forsinket i deres uddannelse, modtager tilbud om vejledning ved studienævnsformand og -sekretær. SKH 
har derfor identificeret forsinkede studerende på de første to semestre jf. procedure for vejledning af 
forsinkede studerende. 
 
I den netop afsluttede proces har der under dette studienævn været 3 studerende, der er forsinket med 
mere end 5 ECTS og max 15 ECTS samt 1 studerende, der er forsinket med mere end 15 ECTS på det første 
studieår. SKH har sendt en mail til disse med tilbud om vejledning. Desuden er der identificeret to 

https://www.kvalitet.aau.dk/digitalAssets/991/991412_4.3.2-procedure-for-vejledning-af-forsinkede-studerende.pdf
https://www.kvalitet.aau.dk/digitalAssets/991/991412_4.3.2-procedure-for-vejledning-af-forsinkede-studerende.pdf
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studerende, som er forsinket med mere end 15 ECTS, men som ikke har modtaget en mail i denne 
forbindelse, da de allerede har en aftale med studienævnet. 
 
Opfølgning: 
SKH spørger ind til, hvorfor proceduren er ændret, så studenterstudievejlederen ikke længere skal tage 
samtalen med de studerende, der er max 15 ECTS forsinket.  
 
Ad 8. Meddelelser 

- JJS informerede om regeringsforslag om differentiering af kandidatuddannelser. I regeringens 
første udspil skulle halvdelen af SSH-uddannelserne nedskæres i ECTS. Dette er bredt kritiseret 
blandt universiteterne landet over. Et endeligt regeringsforslag er ikke på plads. 

- JJS og LPH informerede om, at studienævnet er blevet opfordret til at bede 
studenterrepræsentanter om bidrag til en bog om universitetet gennem 50 år i forbindelse med det 
forestående jubilæum. Bidraget vil foregå gennem interview. Hvis man er interesseret, skal man en 
mail til LPH. 
 

Ad 9. Eventuelt 
LPH nævnte, at når ’Årets underviser’ udpeges, skal det sikres, at kriterierne for nominering følges til punkt 
og prikke. LPH bad KMJ om at sikre sig, at det efterleves. Det har betydning for, hvorvidt en person kan 
nomineres også til den Obelske pris. 
 
Ad 10. Lukket punkt 
Gennemgang af sager siden sidst – intet referat. 
 
 
 
Næste møde afholdes den 25. maj 2023 kl. 12.30. 


